
 

 

Protokół nr XXXIV/2017 r 

z obrad sesji Rady Gminy Raków 

z dnia 29.06.2017 r. 

              Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rakowie ul. Ogrodowa 1.  

Obradom sesji przewodniczył Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady, który otworzył obrady sesji oraz 

powitał wszystkich obecnych. 

 Z ogólnej liczby 15 radnych, udział w obradach wzięło 13 radnych. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  Przewodniczący Pan Jerzy Nowak stwierdził quorum.                   

 W obradach sesji udział wzięli: 

Pani Alina Siwonia – Wójt Gminy Raków, 

Pani Krystyna Urbanowska – Sekretarz 

Pani Anna Pleban – skarbnik 

Ad.2 Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad sesji, z którym radni mieli okazję zapoznać 

się podczas obrad komisji  oraz na bazie rozesłanych im przed sesją dokumentów.  

Proponowany porządek obrad sesji: 

                                                                                                

1.     Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad sesji. 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy Raków o podjętych działaniach między sesjami. 

5. Informacja Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy z posiedzeń.  

6. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

za  rok 2016” 

7. Przedstawienie rocznego sprawozdania z realizacji Programu Wspierania Rodziny w 

Gminie Raków za rok 2016, uchwalonego na lata 2016-2018. 

8. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy za rok 2016. 

9. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach 

w sprawie wniosku dotyczącego udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Raków za 2016 

r z tytułu wykonania budżetu. 

10. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 rok 

i przedstawienie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Raków 

11. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz z sprawozdaniem z wykonania 



budżetu za 2016 r, 

b) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Raków z wykonania budżetu za 2016 r 

c) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Rakowie za rok 2016, 

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2017-2030, 

e) zmian w budżecie gminy na 2017 r, 

f) udzielenia pomocy finansowej, 

g) w sprawie zmiany „Programu Rewitalizacji Gminy Raków na lata 2016-2025, 

h) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 478 w miejscowości Bardo, 

i) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości 

Rolnych Oddział Terenowy w Rzeszowie działki o numerze ewidencyjnym 75/2, 

położonej w miejscowości Celiny. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie obrad sesji.  

Porządek w wyniku głosowania został przyjęty jednogłośnie.  

ad.3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

W wyniku głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad.4  Informacja Wójta Gminy o podjętych działania między sesjami: 

28.04 –Podpisanie umowy na drogę w Rembowie finansowanego w 50% przez Narodowy Program 

Przebudowy Dróg Lokalnych. Po przetargu kwota całościowa wynosi 265.290 zł. 50% tej kwoty jest po naszej 

stronie .Termin ukończenia prac 30 czerwiec 2017 r. 

09.05 –  Spotkanie z Panem Grzegorzem Jędrzejewskim mającym firmę, która dotychczas przeprowadzała 

konserwację oświetlenia ulicznego. Spisaliśmy porozumienie zawieszające współprace na okres 3 miesięcy w 

celu negocjacji wspólnie z całym powiatem kieleckim z PGE cen za oświetlenie słupów. Być może wspólnie 

uda się obniżyć koszty, jakkolwiek one będą wyższe niż dotychczas. 

10.05- Wizyta Biskupa Sandomierskiego i spotkanie z nauczycielami w gimnazjum. 

12.05 – Odbyła się w Urzędzie Marszałkowskim konferencja prowadzona przez koordynatora ds. młodzieży 

Panią Barbarę Zamożniewicz na temat organizacji młodzieżowych oraz sposobów ich rejestracji i 

pozyskiwania środków. 

12.05 – Spotkanie z Panem Jarosławem Kubicą w sprawie dzierżawy plaży pod miejsce wykorzystywane do 

kąpieli. Jak co roku złożyliśmy pismo o udostępnienie plaży już 10 maja. Pomimo pozytywnej opinii RZGW 

w Sandomierzu i Krakowie, Zarząd Krajowy w Warszawie nadal milczy. Od tego roku to Zarząd wydaje takie 

zezwolenia. Po raz kolejny monitowaliśmy pismo, niestety do dzisiaj brak jest odpowiedzi. Prawdopodobnie 

ze względu na zmianę Prawa |Wodnego. Możemy mieć tylko nadzieję, że zezwolenie otrzymamy jeszcze w 

okresie wakacji. 

17.05- odbył się Konwent Wójtów i Burmistrzów na którym przyznane zostały nagrody „Koziołka” za 



działania mające na celu edukację dzieci i młodzieży. Powiat kielecki zaprezentował tam imprezę pn: 

„Chańcza Świętokrzyska Perła”, której gmina Raków była współorganizatorem. 

18.05- Spotkanie komitetu organizacyjnego obchodów 450 lecia lokacji Rakowa. 

19.05- Jubileusz 20 -  lecia istnienia Świętokrzyskiej Izby Rolniczej 

20.05- Zostały  w podniosłej atmosferze wręczone medale za długoletnie pożycie małżeńskie parą z naszej 

gminy. 

25.05.- W Busku Zdroju podpisaliśmy umowę o wartości blisko 3 mln zł na budowę Sali gimnastycznej w SP 

Ociesęki. 

Również tego dnia w gimnazjum odbyło się podsumowanie projektu dla dzieci z dysfunkcjami. Projekt do 

Fundacji  Banku Zachodniego WBK napisała Pani Anna Adamczyk . 

Kierowniczkę GOPSU 

26.05 – W Międzyszkolnym Ośrodku Wychowawczym w Rembowie odbyło się podsumowanie Roku 

Kościuszkowskiego. Wystąpiły tam gościnnie „Fiołecki”. 

27.05 – Gminne święto Ochotniczych Straży Pożarnych. Na zaproszenie Osp Raków przybyły jednostki z 

całek gminy oraz z Łagowa. Druhowie zostali odznaczeni, otrzymali również lekki samochód pożarniczy. 

Święto swoją obecnością zaszczycił Marszałek Województwa Świętokrzyskiego Pan Adam  Jarubas. 

28.05 – Na Świętym Krzyżu odbył się „Jarmark Świętokrzyski” zorganizowany przez starostę kieleckiego. 

Naszą gminę reprezentowało Koło Gospodyń Wiejskich „Ociesanki” 

30.05 –W GOK Rzędowie  odbył się wybór prezesa. Ponownie został nim Pan Robert Stachowicz. 

2.06- Spotkanie w starostwie kieleckim w sprawie organizacji drugiej imprezy pn „Chańcza Świętokrzyska 

Perła” .Formuła wydarzenia będzie taka jak w roku ubiegłym. 

5.06 – Spotkanie z Dyrektor Departamentu Wdrażania Europejskiego Funduszu Rozwoju 

Regionalnego Panią  Ireną Sochacką w sprawie termomodernizacji gimnazjum i budynku szkoły w 

Szumsku .Przygotowywany jest wniosek w formule duńskiej tj; dbałość o jak największe zatrzymanie 

ciepła. 

12.06 – rozpoczęto cykl spotkań z mieszkańcami w sprawie Odnawialnych źródeł energii.  W tym dniu 

spotkanie odbyło się w Ociesekach.  Przygotowujemy wnioski o dofinansowanie. Czas pokaże czy je 

otrzymamy i w jakiej wysokości. 

W tym samym dniu spotkanie z Paniami ze starostwa w sprawie organizacji w dniu 16 lipca na rynku w 

Rakowie Powiatowego Przeglądu Kapel oraz rozstrzygnięcia Konkursu na Najsmaczniejszą Potrawę Powiatu 

Kieleckiego. Wystąpią nasze Fiołecki i Życinianki, a w konkursie reprezentować nas będą Koła Gospodyń 

Wiejskich Życinianki i Ociesanki oraz Pani Jadwiga Zięcik. 

14.05 – Odbył się przegląd rynku. Drobne uwagi zostały zgłoszone przedstawicielowi wykonawcy. 

Odbyło się również spotkanie z mieszkańcami i innymi zainteresowanymi rozbudową sieci kanalizacyjnej i 

części wodociągowej w Rakowie w kierunku północnym do nowego powstającego osiedla. 

17.06 –W Szumsku zorganizowany został przez szkołę podstawową rodzinny festyn .Niestety niezbyt dopisała 

pogoda ,jak również trwające zbiory truskawek co odbiło się niska frekwencją. 

W tym dniu również sprawdzono zgłoszone przez sołtysów na ostatniej sesji uwagi dotyczące niesprawnej 



toalety i braku wody w świetlicy w Chańczy. Toaleta jest wyremontowana i czynna, natomiast brak jest wody 

w umywalce, ale można korzystać ze zlewu w kuchni. Woda niebawem w łazience będzie po usunięciu awarii. 

Również zgłoszona uwaga co do częstości odpisów liczników wody nie wynika ze złej woli pracowników, 

którzy regularnie odwiedzają mieszkańców. Niestety nie zawsze zostają wpuszczeni na posesję. Nawet 

pozostawienie informacji z prośba o telefoniczne podanie odczytu nie spotyka się z odzewem, co niestety 

skutkuje wyższymi rachunkami w okresie późniejszym. Zdarzają się również wypadki, że mieszkańcy 

posiadają dwa liczniki, a udostępniają do odczytu tylko jeden. 

24.06.-Odbył się rajd rowerowy zorganizowany przez Stowarzyszenie budowlańców dróg trasą Grenn Velo 

biegnącą przez tereny naszej gminy. Osiemdziesięciu uczestników ugoszczonych zostało w Mędrowie przez 

Panie z Koła Gospodyń Wiejskich z Życin śniadaniem, które sfinansowało wspomniane stowarzyszenie. 

24.06 - 25.06 – to uroczyste obchody 450 lecia Lokacji rakowa. W tym miejscu pragnę wszystkim 

zaangażowanym w organizację tej uroczystości serdecznie podziękować. Należą do nich przedstawiciele 

Towarzystwa Ziemi Rakowskiej i Regionu Świętokrzyskiego, Chór Chorał, Gminne Towarzystwo Sportowe, 

Ochotnicze Straże Pożarne ,Świetlice Wiejskie, pracownicy urzędy, Parafia, Tomasz Kuczyński, sponsorzy, 

Ksiądz Biskup, który wygłosił wspaniała homilię. Oczywiście ogromny wpływ na zorganizowanie tej 

uroczystości miały zdobyte fundusze zewnętrzne. 

Sprawy bieżące: 

W odpowiedzi na zapytanie pana radnego Damiana Szpaka na ostatniej sesji w sprawie częściowego 

zwolnienia z podatku informuję, że umorzyłam kwotę 6000 zł z przypadającej 27.412 zł kwoty podatku 

przedsiębiorcy Panu Grzejszczykowi, właścicielowi Hotelu Chańcza za rok 2016 z tytułu rozpoczęcia przez 

niego działalności grubo przed sezonem turystycznym. 

Otrzymaliśmy promesę na drogę do Smykowa. W budżecie mamy na ten cel przeznaczona kwotę 50 tys zł. 

Zgłoszone zostały również remonty dróg z tzw.”powodziówki”. Zgodnie z obowiązującą procedurą możemy 

zgłosić takie drogi w terminie 24 godzin od zdarzenia atmosferycznego. To zgłoszenie weryfikowane jest z 

Instytutem Meteorologii, który potwierdza bądź nie intensywność opadów mającą znaczący wpływ na stan 

dokładnie określonej drogi. Dopiero po przeprowadzonej weryfikacji możemy liczyć na dopłaty.  

Ogłoszona została sprzedaż części nieruchomości na której znajduje się ZUK. Śledzimy to bardzo uważnie, 

gdyż po sprzedaży zobowiązani jesteśmy do opuszczenia nieruchomości w terminie 3 miesięcy. Mając 

powyższe na uwadze  obecnie rzeczoznawca wycenia nakłady poniesione przez Pana Zielińskiego z którymi 

będziemy musieli się zmierzyć. 

Zbliżają się odbiory końcowe remontowanych dróg w Rembowie, Głuchowie, Lipinach, Radostowie, Nowej 

Hucie. Na następnej sesji będziemy mogli coś dokładniej powiedzieć o Odnawialnych Źródłach Energii  i 

aplikowaniu o fundusze na ten cel. 

Rozpoczęliśmy dystrybucję kruszywa na terenie gminy. 

Mam również uwagę dotyczącą przykrej ale i delikatnej kwestii, mianowicie wkraczania w nasze działania 

samorządowe polityki. Dotychczas staraliśmy się działać z jej pominięciem .Otóż, jak Państwo wiedzą 

dostaliśmy promesę na zalaną drogę w Bardzie. Wręczenie promesy odbyło się tym razem osobiście przez 

Panią Wojewodę. Ponieważ nigdy tak nie było praktykowane, zadzwoniliśmy z zapytaniem co w trakcie tej 



wizyty na miejscu oczekuje Pani Wojewoda. Z uzyskanej informacji wynikało, że chciała tylko zobaczyć tę 

drogę. W dniu wizyty okazało się jednak, że Pan sołtys Mariusz Ozdoba zorganizował duże spotkanie z 

mieszkańcami, których osobiście zapraszał. Grupa obecnych na spotkaniu mieszkańców wyraziła 

niezadowolenie z przeznaczonej do remontu drogi, informując Panią Wojewodę, iż jest ona całkowicie 

niepotrzebna i że ulewa zniszczyła nie tę drogę tylko sąsiednią, która nawiasem mówiąc też została zgłoszona 

do tzw. „ powodziówki”. Zdziwienie wzbudził również fakt, że osobom mieszkającym przy tej drodze też stała 

się ona niepotrzebna. 

Skierowali oni także pismo ze skargą  i informacją, że remontuje się drogi dla nikogo niepotrzebne. 

Przy okazji tej drogi udało nam się wspólnie uzgodnić z Panem Dyrektorem Sułkiem by ze znajdującej się tam 

góry, którą nagminnie spływa woda i podmywa wszystko wokół, wodę skierować kanałem, tak by spływała 

bezpośrednio do rzeki. Ta zmiana została uzgodniona przy 20% udziale naszych kosztów. Przetarg został 

ogłoszony. 

Kolejna kwestia, którą chciałam poruszyć miała miejsce na dzień lub  dwa przed naszą uroczystością lokacji 

Rakowa., mianowicie Pan Andrzej Śmieszek, pracownik zatrudniony przy dowozach dzieci do szkół, 

przyszedł do mnie z prośba od Pani Wojewody o odczytanie na uroczystości listu od Pani Wojewody z 

gratulacjami i życzeniami dla mieszkańców, który mi przekazał. Takich listów drogą pocztową otrzymałam 

kilka i sa one do wglądu w urzędzie. W dniu uroczystości wspomniałam zebranym mieszkańcom i gościom o 

otrzymanych listach ,ale żadnego z nich nie odczytałam ze względu na brak czasu, tym bardziej, że ilość gości 

pragnących zabrać głos ze sceny było wielu. Wśród nich zabrali głos trzej posłowie Pis-u, dlatego tak bardzo 

zdziwił mnie  poniedziałkowy telefon od Pani Wojewody z pretensjami, że list nie został odczytany i że tym 

samym nakreśliłam wspólną praktykę współpracy. Pragnę zaznaczyć, że odczytanie jednego listu, a nie 

wszystkich otrzymanych, byłoby wielkim nietaktem z mojej strony. Inaczej zostałoby to odebrane  gdyby  ze 

struktur Pani Wojewody, list odczytał, któryś z przemawiających posłów. Tego typu uroczystości rządza się 

swoim scenicznym czasem . Obecny pan Czesław Siekierski – europoseł, zrezygnował właśnie dlatego z 

przemówienia i nie stanowiło to dla niego ujmy. Dodatkowo, budzącym uwagi, jest sposób działającego na 

naszym terenie klubu PIS-u. Już po raz drugi ściągając i wykorzystując  program uroczystości naszej gminy 

zapraszają swoich posłów na odrębny poczęstunek, pomimo, że zaproszenia do tych posłów zostały wysłane 

przez urząd i wszystkich organizatorów. Specjalnie dla wszystkich gości przewidziany jest wspólny 

poczęstunek i wspólne spotkanie w celu integracji, omówienia ważnych samorządowo problemów. 

Tymczasem po raz kolejny, wykorzystując nie przez siebie zorganizowana uroczystość, klub PiS-u  dzieli w 

sposób widoczny gości, a tym samym społeczność. 

Pan Mariusz Ozdoba poprosił o zabranie głosu, celem sprostowania wypowiedzi Pani Wójt. 

Radny Pan Wiesław Grotkowski zaproponował, aby udzielać głosu zgodnie z przyjętym porządkiem obrad, 

z więc w punkcie wolnych wniosków. 

Pan Ozdoba nalegał i Przewodniczący wyraził zgodą na kontynuowanie tematu., jednak wcześniej sam 

wypowiedział się na temat drogi w Bardzie, informując, że składa się projekty na remonty wszystkich dróg , 

które zostały na skutek czynników atmosferycznych zniszczone, a wyboru dokonuje województwo. 

Pan Ozdoba skrytykował brak konsultacji z mieszkańcami odnośnie dróg zgłaszanych do remontów. To 



mieszkańcy najlepiej wiedzą, która droga jest dla nich ważniejsza. Co do spotkania z Panią Wojewodą to jest 

ona osoba publiczną i takie samo prawo spotkania z nią mają mieszkańcy jak i Pani Wójt. 

Pani Wójt odparła, że jak najbardziej, ale formuła spotkania została przez nią uzgodniona z Panem Maciejem 

Klimczakiem pracownikiem wojewody, tym bardziej ,że nigdy nie praktykowało się wręczania promes na 

drogi - w danej miejscowości i osobiście. Pan Klimczak zaznaczył, że chodzi tylko o zobaczenie drogi 

przeznaczonej do remontu. Nie było mowy o żadnych spotkaniach z mieszkańcami. Nie sądzę aby Pani 

Wojewoda była zadowolona z przykrych słów jakie padły z ust mieszkańców , również pod jej adresem. 

Pan Ozdoba zaznaczył również , że Pani Wójt nie ma prawa dyktować jak ma wyglądać praca i organizacja, 

stowarzyszeń, klubów partyjnych i innych organizacji pozarządowych bo maja one prawo do odrębnych 

swoich  działań. 

Pani Wójt odparła, że nie zabrania zrzeszania się w różnych miejscach i w różnych terminach, a także  

organizacji własnych uroczystości, ale prosi jedynie by nie dublować zaproszeń i nie praktykować odrębnych 

miejsc poczęstunku w czasie jednego wydarzenia , bo to nie wpływa dobrze na całościowy wizerunek, a także 

niepotrzebnie dzieli ludzi. 

Radny Pan Damian Szpak nawiązując do wypowiedzi Pani Wójt przypomniał jak przed uroczystościami Św. 

Tekli i otwarcia rynku Klub Pis zwrócił się z prośba o udostępnienie miejsca pod namiot dla klubu. Uzyskano 

wtedy odmowę, a oni chcieliby mieć możliwość spotkania się z posłami,  podyskutowania ze sobą , 

porozmawiania o problemach. 

Pani Wójt odparła, że żadne stronnictwo ani partia nie miała odrębnych namiotów. Że czas na spotkania i 

dyskusje jest zawsze,  ale niekoniecznie na tego typu uroczystościach. To są dni które należy spędzać wspólnie, 

a nie odrębnie. I przykro było słyszeć jak na Tekli pani Poseł Maria Zuba schodząc ze sceny dziękowała za 

otrzymane zaproszenie z Klubu PIS, chociaż dostała je przede wszystkim  od organizatorów, i jak później 

posłowie tej partii nie uczestniczą we wspólnym poczęstunku tylko są przez klub PIS proszeni w inne ustronne 

miejsce. Organizator wysyłając zaproszenie gwarantuje wszystkim przybyłym Gościom możliwość 

wypowiedzenia się ze sceny, z czego chętnie korzystają, jak również gwarantuje wspólny poczęstunek i 

możliwość kontaktu z wszystkimi przedstawicielami społeczności lokalnej i nie tylko. 

Pan Damian Szpak zwrócił jeszcze uwagę na pojawiające się po takich uroczystościach artykuły na stronie 

internetowej urzędu, a właściwie na brak zdjęć uczestniczących w tych uroczystościach posłach PIS-u. 

Najczęściej zamieszczane są zdjęcia marszałka i starosty. 

Pani Wójt odparła, że tym razem przedstawiciel PIS-u odsłaniał tablicę pamiątkową i w związku z tym na 

pewno będzie na zdjęciu. Nie zawsze umieszcza się zdjęcia indywidualnie przemawiających Gości. Włodarzy 

natomiast tak. 

Ad.5. Informacje Przewodniczących  Komisji z posiedzeń.  

Kolejno sprawozdanie z posiedzeń komisji złożyli Pan Stanisław Gratka, Czesław Bęben oraz Mirosław 

Ambroziński. Wszyscy potwierdzili przeanalizowanie otrzymanych dokumentów i pozytywne ich 

zaopiniowanie. 

Ad.6 .  

Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 



innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego za  rok 2016” w skrócie 

przedstawił Przewodniczący Pan Jerzy Nowak, informując zebranych ,że pełna treść sprawozdania 

jest do wglądu w biurze Rady. 

Ad.7 

Przedstawienie rocznego sprawozdania z realizacji Programu Wspierania Rodziny w Gminie Raków 

za rok 2016, uchwalonego na lata 2016-2018. – również przedstawił Pan Przewodniczący. 

Ad.8 

 Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 

opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy za rok 2016..  Ponownie zebranym opinię 

przedstawił Pan Jerzy Nowak – Przewodniczący Rady. 

Ad.9 

Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 

wniosku dotyczącego udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Raków za 2016 r z tytułu wykonania 

budżetu – Także i ta opinia została przedstawiona przez Przewodniczącego. 

Ad.10 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w sprawie wykonania budżetu gminy za 2016 rok i 

przedstawienie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Raków – przedstawił  Zastępca 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raków Pan Wiesław Grotkowski. 

Wszystkie przedstawione opinie były pozytywne. 

 Ad.  11. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 Przewodniczący Pan Jerzy Nowak zarządził głosowanie nad przyjęciem przedstawionych projektów 

uchwał: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz z sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2016 r, 

Brak pytań; Uchwała została przyjęta przy 12 głosach za i 1 wstrzymującym 

b) udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Raków z wykonania budżetu za 2016 r 

                  Brak pytań; Uchwała została przyjęta przy 12 głosach za i 1 wstrzymującym. 

Przewodniczący wraz z Radą |Gminy złożyli Pani Wójt gratulacje z uzyskania 

absolutorium. 

c) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Rakowie za rok 2016, 

                  Brak pytań; Uchwała została przyjęta przy 12 głosach za i 1 wstrzymującym 

d) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raków na lata 2017-2030, 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 



e) zmian w budżecie gminy na 2017 r, 

            Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

f) udzielenia pomocy finansowej, 

                  Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

g) w sprawie zmiany „Programu Rewitalizacji Gminy Raków na lata 2016-2025, 

            Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

h) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości oznaczonej numerem 

ewidencyjnym 478 w miejscowości Bardo, 

            Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

i) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Agencji Nieruchomości 

Rolnych Oddział Terenowy w Rzeszowie działki o numerze ewidencyjnym 75/2, 

położonej w miejscowości Celiny. 

     Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad.  12. Wolne wnioski. 

Radny Pan Rochucki  -  wrócił do sprawy nieczynnej toalety w świetlicy w Chańczy. Poinformował, 

że płytek na ścianach jeszcze nie ma, natomiast brak wody zgłaszał, gdyż taka informacje otrzymał 

od mieszkańców i faktycznie na drzwiach toalety widniała informacja ,że jest ona nieczynna. Z racji 

pełnionej funkcji zobowiązany jest przekazywać otrzymywane przez mieszkańców zgłoszenia. 

Podobnie było odnośnie odczytów liczników wody. Otrzymał on oraz Pan sołtys informacje od 

dwóch mieszkańców o rzadkich odczytach a co za tym idzie o wysokich rachunkach za wodę. 

Pani Wójt – poprosiła by na drugi raz sprawdzić kiedy były lub dlaczego nie było odczytów u pani 

Aliny Banasiewicz, która w ewidencji ma zaznaczone kiedy były przeprowadzane odczyty lub że ich 

się nie dało przeprowadzić np. z powodu nieobecności mieszkańca bądź nieudostępnienia licznika. 

Pan Damian Szpak – powrócił do kwestii drogi w Bardzie. Zaznaczył, że był obserwatorem 

spotkania z mieszkańcami i zauważył, iż mają oni żal do Pani Wójt za brak konsultacji . Mieszkańcy 

uważają, że na ich terenie są inne drogi wymagające szybszego remontu. Również te uszkodzone 

przez warunki atmosferyczne. Odniósł się również do fatalnego stanu przepustów już 

wyremontowanych odcinków dróg. Zwrócił również uwagę na inne drogi na terenie gminy np. 

wyremontowaną drogę dojazdową do pól  w Chańczy, która de facto stanowi jedynie dojazd do 

hotelu. Uzasadniając swoje wstrzymanie się od głosu w sprawie absolutorium zwrócił również uwagę 

na jego zdaniem zbyt wysoką nagrodę dla kierownika Gminnego Ośrodka Zdrowia w wysokości 40 

tys. zł za napisanie projektu, który nie został uwzględniony ponieważ dotyczył urządzeń na które 

dotacje nie były przewidziane. 

Sołtys Pan Feldman- podziękował za wyremontowanie drogi i prosił o następne. 

Radna Pani Barbara Taborska w związku ze zbliżającym się świętem parafialnym zaprosiła 



wszystkich obecnych na tą uroczystość, a zarazem poprosiła o pomoc przy usunięciu eternitu przy 

remizie oraz usunięciu naniesionych kamieni i mułu . 

Radny Pan Mirosław Ambroziński-  przekazał na ręce Pani Wójt pismo w formie druku jaki 

otrzymał  w trakcie uroczystości lokacji od jednego ze strażaków z Rakowa, dotyczącym chyba wpłat 

ekwiwalentu za wyjazdy do akcji. Poprosił o wyjaśnienie czego on dotyczy oraz sposobu jego 

przekazywania. Nie rozumie formuły, ani celu i sposobu w ten sposób doręczanego pisma. 

Sołtys Pan Andrzej Stęplowski – podziękował za dowiezienie kamieni , poprosił jeszcze o większą 

ilość kruszywa, oraz o udrożnienie przejazdu w kierunku Celin. 

Radny Pan Czesław Bęben – podziękował w imieniu mieszkańców za remont drogi w Nowej Hucie 

i za umiejscowienie przystanku na Łukawie 

Sołtys Pan Mariusz Ozdoba – zwrócił uwagę na zarośnięte przepusty i zaniedbane pobocza przy 

zakręcie drogi ze Świńskiego Ryja. Takie zaniedbania skutkować będą zniszczeniem drogi. 

Chciałby również otrzymać informacje co do dalszych losów budynku po mleczarni bowiem stanowi 

on zagrożenie dla wchodzących tam mieszkańców. 

Sołtys Pani Stefania Łoboda poprosiła o wykoszenie boiska oraz o kruszywo i zamontowanie 

przystanku w Głuchowie. 

Przewodniczący Jerzy Nowak w swojej wypowiedzi powrócił jeszcze do sprawy dróg 

powodziowych i podsumował, iż gmina zgłasza do Wojewody wszystkie drogi które uległy 

zniszczeniu w wyniku działań atmosferycznych a Wojewoda decyduje którą drogę wyremontować i 

przyznaje na ten cel promesę. Droga o którą chodzi mieszkańcom również została zgłoszona i ona 

także doczeka się remontu. 

Pan Mariusz Ozdoba jeszcze raz podkreślił, że przy wyremontowanej drodze mieszka mało 

mieszkańców i należało przeprowadzić konsultacje i naciskać na remont tej drogi ko którą upominają 

się mieszkańcy. 

Pani Wójt ponownie wyjaśniła, że ma 24 godziny od zaistniałego czynnika atmosferycznego na 

zgłoszenie powstałych na drogach szkód. Do 72 godzin Instytut Meteorologii wydaje zaświadczenie, 

że na zgłoszonych odcinkach dróg miały miejsce ulewy. Po informacji z Instytutu potwierdza się 

zgłoszone drogi i Wojewoda wydaje promesę. Zapytała się zatem, czy konsultacje z mieszkańcami  

ma przeprowadzać przed ulewą, w trakcie czy też zaraz po w przeciągu 72 godzin. Nieprawdą jest 

również to, iż przy wyremontowanej drodze nie mieszka nikt. Wymieniła nazwiska co najmniej 10 

rodzin. Wspomniała również, że dba o wszystkie drogi, gdyż jak jest tylko możliwość zgłoszenia ich 

to zawsze to jest robione. Dba również o inne drogi. Dla przykładu przedstawiła wspólne z Panem 

Dychałą działania przy remontowaniu drogi, którą często płynęła woda i niszczyła pobocza. 

Odnośnie budynku w Bardzie po byłej mleczarni to potwierdziła, że budynek stale jest zabezpieczany 

przed wejściem do niego nieuprawnionych osób, stale jednak ktoś demontuje i niszczy zabezpieczeni. 



Sprawa więc została zgłoszona na policję. Co do dalszych losów budynku to jak będą fundusze to się 

pomyśli o jego przeznaczeniu. 

Odnośnie nagrody dla Kierownika GOZ-u wyjaśniła, że nagroda nie została przyznana za projekt 

tylko za doskonały wynik finansowy Ośrodka, dzięki któremu będzie można zakupoić 

specjalistyczny sprzęt. Na dzień dzisiejszy nie można tego zrobić ponieważ odgórnie nie zostało 

określone w systemie podstawowej opieki zdrowotnej czy gabinety ginekologiczne będą działały 

przy ośrodkach. Ponadto kierownik ośrodka nie otrzymuje żadnych dodatkowych pieniędzy w postaci 

premii, nagród czy też tzw. 13 – tej pensji. Znalezienie obecnie lekarza do gminnych ośrodków jest 

bardzo trudne, a wręcz niemożliwe. Ogromna ilość lekarzy wyjechała z kraju, a reszta woli pracować 

w szpitalach. Niejeden wójt ma ogromne problemy z zatrudnieniem  pracowników służby zdrowia. 

Wspomniała również , że na przyznanie nagrody zgodziła się także Społeczna Rada Ośrodka Zdrowia 

składająca się  z przedstawicieli różnych instytucji i  czynnika społecznego. 

Obiecała przyspieszenie prac przy boisku w Głuchowie. 

Odnosząc się natomiast do otrzymanego przez radnych pisma czy też druku informującego o jakiś 

wpłatach na rzecz straży zapewniła, że sprawę wyjaśni i o jej finale poinformuje zebranych. 

Pan Damian Szpak zaproponował by na następnej sesji sprawę dróg wyjaśnił pracownik 

merytoryczny Pan Stanisław Firmanty,  gdyż w jego przeświadczeniu numery ewidencyjne dróg 

zostały pomylone, priorytetowo została potraktowana nie tak droga o którą chodziło zarówno 

mieszkańcom jak i samorządowcom. 

W wyniku braku dalszej dyskusji i zgłaszania kolejnych wniosków Przewodniczący zamknął 

obrady sesji. 

 

 

Protokółowała: Krystyna Jóźwik                                         Przewodniczący Rady Gminy 

  

                                                                                             Jerzy Nowak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

 

 


